
BILJEŠKA – sa sastanka u Ministarstvu zdravlja s Udrugom hrvatskih pacijenata 

Zagreb, 7. studenoga 2012. godine 

 

BILJEŠKA: 

Ministar  zdravlja  prof.dr.sc.  Rajko  Ostojić  i  njegov  zamjenik  mr.sc.  Marijan  Cesarik  primili  su 
predsjednika Udruge hrvatskih pacijenata Marija Drlju, Petra Strinića, dr.med., dr.sc. Luku Štilinovića i 
Tomu Bilića. 

Na sastanku je sudjelovao Hrvoje Šušković, dr.med. iz HZZO‐a. 

Glavne teme sastanka: stacionar u Imotskom, liste čekanja, drugo stručno mišljenje i siva ekonomija 
u zdravstvu.   

STACIONAR U IMOTSKOM 

Doktor Strinić dostavio  je Ministarstvu zdravlja elaborat u kojem se razrađuje potreba stacionara za 
stanovnike  Imotske  krajine.  Naime,  Imotski  i  okolica  broje  više  od  31.000  stanovnika,  a  nemaju 
stacionar. Također  je ukazao na problem nestajanja  specijalista  iz Doma  zdravlja  Imotski. U Domu 
zdravlja zaposlena su dva  internista od kojih  jedan na pola radnog vremena, a drugi  je stariji od 65 
godina, psihijatar koji će uskoro u mirovinu, fizijatar koji je pred mirovinom, te oftalmolog i ginekolog. 
Za  nekoliko  godina  Dom  zdravlja  neće  imati  niti  jednog  specijalista  zbog  starosti  sadašnjih 
zaposlenika. 

Ministar  zdravlja  istaknuo  je da  će  se problem  stacionara  riješiti,  a  kopiju  elaborata dostavit  će u 
HZZO. Stacionar neće biti palijativni već opći. 

LISTE ČEKANJA 

Gospodin Drlje naveo  je da  je  stanje u bolnicama  sve  lošije  i misli da bi  se  financijska  sredstva u 
bolnicama trebala prilagoditi stvarnim potrebama. Udruga je predala Ministarstvu zdravlja strategiju 
u kojoj navode svoja  razmišljanja o načinima smanjivanja  listi  čekanja. Smatraju da se ne prikazuje 
stvarno  stanje  u  listama  čekanja,  te  predlažu  da  se  oformi  tim  iz Ministarstva  zdravlja,  HZZO‐a  i 
Udruge koji bi s uputnicama na šalterima bolnica mogli vidjeti stvarno stanje na terenu. Misli da su 
kapaciteti bolnica neiskorišteni  (popodne su hodnici u bolnicama prazni, a ujutro se ne može njima 
proći zbog gužve). Udruga daje bezrezervnu podršku eNaručivanju i nada se da će se eNaručivanjem 
situacija poboljšati. 

DRUGO STRUČNO MIŠLJENJE 

Udruga  smatra da bi  se osobama,  koje  su  saznale da  imaju  teška oboljenja,  trebalo omogućiti da 
pravo na drugo stručno mišljenje mogu ostvariti u što je moguće kraćem roku (najkasnije u roku od 
sedam dana), a ne da moraju mjesecima čekati na pretragu u sustavu. 

SIVA EKONOMIJA 

Smatraju da se u sustavu mora riješiti problem naplate usluga bez izdavanja računa.    


